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UK pořádá odborný seminář o změnách klimatu

Jiří PETROVIČ, moderátor
--------------------
Karlova univerzita pořádá odborný seminář o změnách klimatu. Diskusi se světovými odborníky sleduje v pražském
Karolinu Veronika Švihelová. Veroniko, dobré poledne. Kteří vědci na seminář přijeli a jak se debata vyvíjí?
Veronika ŠVIHELOVÁ, redaktorka
--------------------
Dobré poledne. Tak sem do Karolina se sjeli vědci z Německa, z Nizozemí, ale také ze Slovenska nebo z České republiky.
Jejich hlavním tématem jsou otázky klimatologických změn a také to, jak je komunikovat veřejnosti, především, jak
je komunikovat médiím. Samozřejmě tady také padly v kuloárech otázky a také tady padlo téma včerejšího projevu
prezidenta Václava Klause na summitu OSN a Václav Klaus například uvedl, že riziko globálního oteplování není tak
velké, že se přeceňuje a že náklady, že riziko je tedy jinými slovy velmi malé a náklady, jak se mu vyhnout, jsou neúnosně
vysoké. Na odborný názor na tuto hypotézu Václava Klause se budu ptát jednoho z účastníků dnešní diskuse, a to
Ottmara Edenhofera z Potsdam Institute for Climate Impact Research. Co si myslíte o projevu českého prezidenta na
schůzi OSN? Řekl, že dopad klimatických změn je velmi malý a že není zapotřebí omezení.
Ottmar EDENHOFER, Institut Postupim
--------------------
Já s tím nesouhlasím. Myslím si, že klimatické změny jsou skutečně velkým rizikem především pro rozvojové země a
náklady se dají unést. Představují jedno procento HDP na celém světě a myslím si, že to by stálo za to.
Veronika ŠVIHELOVÁ, redaktorka
--------------------
On také říkal, že náklady jsou příliš vysoké. Co si o tom myslíte?
Ottmar EDENHOFER, Institut Postupim
--------------------
Jako ekonom jsem si udělal kalkulace pro IPCC a pro /nesrozumitelné/ ústav a nejsou tak vysoké. Pokud nebudeme
dělat nic naopak a budeme i nadále zvyšovat emise, zvýšíme průměrnou teplotu na zeměkouli, a to bude další problém
s klimatickými změnami.
Veronika ŠVIHELOVÁ, redaktorka
--------------------
Děkuji vám mnohokrát. Já ještě na závěr dodám, že celá dnešní diskuse s odborníky potrvá až do osmnácti hodin a o tom,
jaké tady padnou zajímavé názory nebo připomínky ohledně klimatu, vás budeme informovat v našem zpravodajství.
Jiří PETROVIČ, moderátor
--------------------
Z půdy Univerzity Karlovy Veronika Švihelová. Díky.


